



Asia and Africa Today. 2013-2024

ISSN 0321--5075

URL - <http://asaf-today.ru>

All right reserved

Issue №7 Volume . 2016

## FOREIGN INVESTMENTS IN KHABAROVSK AREA: MAIN DIRECTIONS, PROSPECTS AND OPPORTUNITIES

**Zhanna Petrunina**

### Abstract

Article provides an author's view of the modern political and financial problems facing the majority of the Muslim countries of the Middle East, Southeast Asia and Africa. The author comes to conclusion about perforce of revision of a paradigm of economy's development and transition to Islamic economic model either within the countries, or at the bilateral and international economic relations. It's known that Islamic financial institutions working under Shariah principles and denying usury (Riba), excessive risk (Maysir), uncertainty (Gharar) and forbidden activities (production and trade in alcohol, pork, the offensive weapon; traditional finance; and the adults industries), under the environment of the globally raising volatility and the financial crisis show stable growth. The ethical finance based on more fair and humanistic confessional principles can stabilize economies of the Islamic and non-Muslim countries, having accumulated the assets of the population, which are not used until this time for religious reasons, and attracting foreign investments via approved Islamic financial instruments (products). The Islamic financial model can also weld the separate Islamic states, having created political stability via economic cooperation and unity of financial methods.

**Keywords list (en):** Islamic countries, revision of a paradigm of development, Islamic financial principles

**Date of publication:** 01.07.2016

**Citation link:**

Petrunina Z. FOREIGN INVESTMENTS IN KHABAROVSK AREA: MAIN DIRECTIONS, PROSPECTS AND OPPORTUNITIES // Asia and Africa Today. – 2016. – Issue №7 C. 60-64 . URL: <https://asaf-today.ru/s0321-50750000616-3-1-ru-224/>

---

# **ИНОСТРАННЫЕ ИНВЕСТИЦИИ В ХАБАРОВСКОМ КРАЕ: ПЕРСПЕКТИВЫ И ВОЗМОЖНОСТИ**

**Петрунина Жанна Валерьяновна**

## **Аннотация**

На протяжении длительного времени вопрос о заселении и освоении Дальнего Востока России сохраняет свою актуальность. Несмотря на то, что в XX-XXI вв. в регионе были реализованы многие государственные программы, богатый природными ресурсами российский Дальний Восток пока нельзя отнести к динамично развивающимся районам нашей страны. Дальневосточные территории продолжают сталкиваться со многими социально-экономическими проблемами, что затрудняет выполнение важных геостратегических задач, стоящих перед нашей страной в Азиатско-Тихоокеанском регионе (АТР). Около пяти лет назад освоение Дальнего Востока заметно активизировалось. В 2011 г. был создан «Фонд развития Дальнего Востока и Байкальского региона», цель которого - поиск и реализация проектов, способных привлечь отечественных и зарубежных инвесторов в регион, а в 2012 г. было создано Министерство по развитию Дальнего Востока.

**Ключевые слова:** Дальний Восток России, Хабаровский край, территории опережающего социально-экономического развития (ТОСЭР), иностранные инвесторы

**Дата публикации:** 01.07.2016

**Ссылка для цитирования:**

Петрунина Ж. В. ИНОСТРАННЫЕ ИНВЕСТИЦИИ В ХАБАРОВСКОМ КРАЕ: ПЕРСПЕКТИВЫ И ВОЗМОЖНОСТИ // Азия и Африка сегодня. – 2016. – Выпуск №7 С. 60-64 . URL: <https://asaf-today.ru/s0321-50750000616-3-1-ru-224/>